



山博行時刻表

假日開行

左鎮化石園區 ——> 南瀛天文園區

左鎮化石園區	水道博物館	山上區公所	南瀛天文園區
--------	-------	-------	--------

9:00	9:13	9:15	9:30
9:30	9:43	9:45	10:00
10:00	10:13	10:15	10:30
10:30	10:43	10:45	11:00
11:00	11:13	11:15	11:30
11:30	11:43	11:45	12:00
12:00	12:13	12:15	12:30
12:30	12:43	12:45	13:00
13:00	13:13	13:15	13:30
13:30	13:43	13:45	14:00
14:00	14:13	14:15	14:30
14:30	14:43	14:45	15:00
15:00	15:13	15:15	15:30
15:30	15:43	15:45	16:00
16:00	16:13	16:15	16:30
16:40	16:53	16:55	17:10

南瀛天文園區 ——> 左鎮化石園區

南瀛天文園區	山上區公所	水道博物館	左鎮化石園區
--------	-------	-------	--------

9:30	9:45	9:47	10:00
10:00	10:15	10:17	10:30
10:30	10:45	10:47	11:00
11:00	11:15	11:17	11:30
11:30	11:45	11:47	12:00
12:00	12:15	12:17	12:30
12:30	12:45	12:47	13:00
13:00	13:15	13:17	13:30
13:30	13:45	13:47	14:00
14:00	14:15	14:17	14:30
14:30	14:45	14:47	15:00
15:00	15:15	15:17	15:30
15:30	15:45	15:47	16:00
16:00	16:15	16:17	16:30
16:30	16:45	16:47	17:00
17:10	17:25	17:27	17:40

- 票價：一日乘車券：全票50元、半票25元
(當日購票可憑票不限次數搭乘山博行線)
※本路線不適用優惠卡種，一律以全票、半票計算。
- 購票方式：上車購票
- 付款方式：現金、悠遊卡、一卡通
- 服務電話：興南客運公司 06-2636637

- 旅遊諮詢
臺南市政府觀光旅遊局 06-3901175
公車語音查詢 06-2998484
臺南左鎮化石園區旅遊服務中心 06-5732629



大台南公車



台南旅遊網



南瀛天文館



南瀛天文館為臺南市環境教育設施場所。
園區內有三大館區：天文觀測館、天文展示館、天文星象館。

天文觀測館擁有全國平地第1大口徑的天文觀測望遠鏡，不定時舉辦天文講座及特殊星象講解，有興趣的人可以到官網瞭解活動資訊。

天文展示館則是讓小孩瘋狂的地方，從地球誕生到太空探索都可以邊玩邊學習，其中人氣最高的“太空飛行動力體驗區”，跟著太空梭起飛，很過癮的體驗，一定要來玩！

星象館以哈伯天文望遠鏡為展示主軸，其中最大的亮點，就是3D星象劇場，戴上3D眼鏡享受高品質聲光效果及震撼的畫面，勇闖太空！

- 電話：06-5761076
- 地址：臺南市大內區曲溪里34-2號

開放時間	天文展示館	星象館	天文觀測館
週二~週五、週日	09:00-17:00		
週六	09:00-17:00		09:00-21:00

- 週一休息，但週一為國定假日或補假日則照常開放。
- 春節期間：除夕休息，大年初一開始照常開放。
- 20人以上團體，可於參觀10日前網路預約。

● 票價資訊

對象	票別	星象館-星象劇場		天文展示館	天文展示館 星際漫遊
		3D	2D		
一般觀眾	全票	130	100	50	20
學生(憑證)				40	
6歲以下或身高未滿115cm兒童	優待票	100	70	免費 憑證入場	

● 詳情請上官網查詢



臺南山上花園水道博物館

孩童的歡鬧聲隨著水花飛濺此起彼落，這是一幅背景為翠綠大地的畫布，瀟灑金燦陽光，盛滿五彩鮮花。走進這座花園深處，紅磚色的屋頂現身，頂著灰黑色的斜瓦，敞開大門迎接來客，體會過世外的繽紛歡樂，再安靜地閱讀斑駁的水道歷史痕跡。

玩樂攻略

- 植物花園廣場、戲水池，兒童的樂園
- 藝術裝置，漁光島藝術節作品
- 拍照打卡聖地，14座大型快濾筒
- 賞鮮水道冰沙，觀賞不定期表演與市集
- 山上的秘密景點，藍色大門碉堡

- 電話：06-5781900
- 地址：臺南市山上區山上里16號
- 開放時間：每日 9:30~17:30，16:30後停止售票，每週二休園
- 票價資訊

票別	博物館區	適用對象	淨水區
全票	100	外縣市民眾、外國遊客	全區 免費
半票	50	設籍臺南市之市民、學生、65歲以上本國國民(憑證入場)	
免費		設籍臺南市山上區居民、持志工榮譽卡、70歲以上6歲以下本國國民及持身心障礙手冊者及陪同1人(憑證入場)	

● 詳情請上官網查詢



臺南左鎮化石園區

臺南左鎮化石園區整合原萊寮化石館、自然史教育館以及光榮國小，是全國唯一「館校合一」的化石博物館。獨特的自然與人文脈絡，成為重要的化石研究基地。如今，左鎮化石園區從單一館舍蛻變、擴展為五大館舍。

自然教育館模擬左鎮的地層岩壁，在這裡能體驗多元互動裝置，如化石挖掘、河床化石觀察。

故事館介紹新化丘陵，展示包含新港文書在內的西拉雅族文物，認識「化石爺爺」陳春木一生採集化石的貢獻。

生命演化館呈現海洋生物的搶灘戰，曾經稱霸地球的恐龍坐落在中庭，之後哺乳動物崛起於歷史舞台，見證生命演化的繁盛與衰落。

化石館設置實體互動沙盤，能了解萊寮流域化石的來源，然而最引人注目的，莫過於早坂中國犀全身骨架化石。

探索館揭曉左鎮人之謎，走近化石清修室則能一睹化石的復原實況；到彩繪魔法互動教室，和自己著色的萊寮流域生物群一同玩耍和觸控餵食。



- 電話：06-5732385、06-5731174
- 地址：臺南市左鎮區藥和里61之1號
- 開放時間：週三~週一，09:00~17:00 (逢週二及除夕休館)
- 截止入場時間：16:30
- 售票時間：週三~週一，08:50~16:00
- 票價資訊

票別	票價	適用對象
全票	100	一般參觀者適用之
半票	70	持有學生證在學學生、20人以上團體適用之
優惠票	50	滿65歲以上長者、6歲以上未滿12歲之兒童
免費		1. 持有設籍於本市左鎮區之身分證明文件。 2. 未滿6歲之兒童。3. 持有身心障礙手冊，其本人與陪同1人。 4. 持有縣市政府依志願服務法核發之志工榮譽卡。 5. 持有交通部觀光局核發之導遊執業證人員。

● 詳情請上官網查詢



Tainan Astronomical Education Area



The Tainan Astronomical Education Area is an educational facility and venue in Tainan City. One might have to dash to the mountains or the seaside to appreciate stars during good weather, but that is actually unnecessary since the Astronomical Education Area in Danei District of Tainan is already the perfect place to go, where a total of 3 halls are established within the venue, including the astronomical observatory, astronomical exhibition hall, and the planetarium.

• Tel: 06-5761076

• Address: No.34-2, Erchongxi, Danei Dist., Tainan City

Opening hours	Observatory	Planetarium	Exhibition Hall
Tuesday-Sunday		09:00-17:00	
Saturday	09:00-21:00	09:00-17:00	

*Every Monday and Chinese New Year eve are closed. If Monday is a holiday or deferred holiday, then it is opened.
*Monday is opened during summer and winter breaks.



日本語



한국어



Tainan Old Waterworks Museum

Tainan Old Waterworks Museum

The Museum consists of the museum area and the clean water zone that is 1 km away. The museum area consists of the monument of Hamano Yashiro and a rare forest physiognomy, as well as the national historical sites, including the A Pavilion "rapid filter room", the B Pavilion "rapid cartridge filter room/office", and the C Pavilion "outlet filter room". The clean water zone consists of "clean water pool", "water measuring device room", "clean water path", and bat ecology, which possesses both cultural and ecological education purposes.



• Tel: 06-5781900

• Address: No. 18, Xinzhuang Lizhuang 59, Shangshang District, Tainan City

• Opening hours: 09:30 - 17:30
(Closed on Tuesdays)

• Tickets

Water Purification Pond	Garden and Museum
Free	Adults NT\$100 Children & Seniors NT\$50

Zuojhen Fossil Park

Integrating the Cailiao Fossil Museum, Tainan City Museum of Natural History, and Guang Rong Elementary School, the Tainan City Zuojhen Fossil Park is the only fossil museum in the country that combines museum with school, and consists of archaeological science, education promotion, and sightseeing functions, exhibiting the aura of the "Hometown of Fossil". The Bureau of Tourism, Tainan City Government, has also established a travel service center within the park that provides free consultation services regarding travel information for travelers.



• Tel: 06-5732385, 06-5731174

• Address: Address: No. 61-1, Ronghe Village, Zuojhen District, Tainan City

• Opening hours: 09:00 to 17:00,
(Wednesday to Monday)

• Tickets

Types	Price	Applicable to
Adults	NT\$100	General public.
Students and Groups	NT\$70	Students with recognized Student IDs, or groups with or over 20 people.
Seniors and Children	NT\$50	Seniors over 65 years old, or children between 6 and 12 years old.

Free Entry NT\$0

1. Zuojhen citizens with ID cards, national health insurance cards, or other proven documents.
2. Children under 6 years of age.
3. Disabilities with proven booklets, and 1 person allowed for free as a companion.
4. Domestic volunteers with valid honored volunteer cards approved by city governments.
5. Tourist guides with licenses issued by National Tourism Bureau.